
Protokół Nr L/10 
z odbytej sesji Rady Miejskiej 

z dniu 10 listopada 2010r. o godz.14:00 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Rzepinie. 

 
 
 
 
 

Ad.1 
Sprawy regulaminowe 
 
Ad.1.1 
Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Przewodnicząca Rady Barbara Szostak otworzyła L/10 sesję Rady Miejskiej. 
Po powitaniu radnych i przybyłych gości, oświadczyła , iż zgodnie z listą obecności, aktualnie 
w sesji uczestniczyło 14 radnych ( nieobecny usprawiedliwiony radny: Robert Łukaszewicz),  
co wobec ustawowego składu rady 15 radnych, stanowi quorum pozwalające                                
na podejmowanie prawomocnych decyzji ( lista obecności radnych i gości stanowi załącznik nr 1 i 2 
niniejszego protokołu ). 
 
Przed sprawami regulaminowymi Przewodnicząca Rady Pani Szostak odczytała pismo, które 
wpłynęło do Rady od Marszałka Województwa Lubuskiego Pana Marcina Jabłońskiego.  
W piśmie Pan Marszałek w związku z upływem piątej kadencji Rady Miasta Rzepina złożył 
gratulacje i wyrazy uznania honorujące zaangażowanie i poświęcenie radnych w działalności 
samorządowej, oraz opisał rozwój i osiągnięcia  woj. Lubuskiego w ostatnich latach (załącznik 
nr 3 ). 
 
Ad.1.2. 
Zgłoszenie uwag i poprawek do porządku obrad. 
 
Przewodnicząca poprosiła o wymianę uchwał 7.2. i 7.3. gdyż w uchwałach zmieniła się 
podstawa prawna. Przewodnicząca powiedziała, że przy omawianiu w/w uchwał w razie 
pytań mecenas wyjaśni zmianę tych podstaw prawnych. 
 
Ad.1.3. 
Przedstawienie porządku obrad. 
 
Do porządku obrad uwag nie wniesiono, w związku z czym przystąpiono do głosowania. 
 
Za przyj ęciem porządku obrad  głosowało 14 radnych- jednogłośnie. 
 
Ad.1.4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Przewodnicząca poinformowała, iż nie wniesiono poprawek i zastrzeżeń do protokołu w 
związku z tym protokół został przyjęty co potwierdza swoim podpisem. 
 
Za przyj ęciem protokołu z poprzedniej  sesji głosowało 14 radnych- jednogłośnie. 
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Ad.2 
Sprawozdanie przewodniczących Komisji o pracy komisji V kadencji Rady Miejskiej w 
Rzepinie. 
 
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej o pracy komisji w V kadencji Rady Miejskiej w Rzepinie 
w latach 2006- 2010 przedstawił Przewodniczący Komisji - Stanisław Waszczyszyn ( treść 
sprawozdania stanowi załącznik nr 4 niniejszego protokołu ). 
Z-ca  Komisji – Marek Radzik . 
Członkowie – Jolanta Karaśkiewicz, 
                       Dariusz Wąsowicz, 
                       Joanna Rycerz. 
 
Sprawozdanie Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Porządku, Ochrony P. poż., 
Komunikacji i Łączności w okresie V kadencji Rady Miejskiej w Rzepinie w latach 2006- 
2010 przedstawił Przewodniczący Komisji Jarosław Dusisz ( treść sprawozdania stanowi załącznik 
nr 5 niniejszego protokołu ). 
Członkowie – Andrzej Adamski, 
                       Bożena Balcewicz, 
                       Andrzej Pych, 
                       Marek Radzik, 
                       Andrzej Udziela. 
 
Sprawozdanie o pracy Komisji Budżetu, Finansów, Planowania, Obrotu Nieruchomościami i 
Przetargowej V kadencji Rady Miejskiej w Rzepinie przedstawił Przewodniczący Komisji 
Józef Olesek ( treść sprawozdania stanowi załącznik nr 6  niniejszego protokołu ). 
Członkowie – Andrzej Udziela, 
                       Grzegorz Kazieczko, 
                       Robert Łukaszewicz, 
                       Grzegorz Soczyński.  
Sprawozdanie o pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Przemysłu V kadencji Rady 
Miejskiej w Rzepinie przedstawił Przewodniczący Komisji Andrzej Udziela ( treść sprawozdania 
stanowi załącznik nr 7  niniejszego protokołu ). 
Członkowie – Marek Radzik 
                       Stanisław Waszczyszyn, 
                       Jarosław Dudzis, 
                       Bożena Balcewicz, 
                       Grzegorz Oczyński. 
 
Sprawozdanie o pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji V kadencji Rady 
Miejskiej w Rzepinie przedstawił Przewodniczący Komisji Grzegorz Kazieczko ( treść 
sprawozdania stanowi załącznik nr 8  niniejszego protokołu ). 
Członkowie – Robert Łukaszewicz,  
                       Józef Olesek, 
                       Andrzej Adamski, 
                       Joanna Rycerz. 
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Sprawozdanie o pracy Komisji Socjalnej, Zdrowia i Spraw Mieszkaniowych V kadencji Rady 
Miejskiej w Rzepinie Przedstawiła Przewodnicząca Komisji Jolanta Karaśkiewicz ( treść 
sprawozdania stanowi załącznik nr 9  niniejszego protokołu ). 
 
Członkowie – Bożena Balcewicz,  
                       Andrzej Pych, 
                       Dariusz Wąsowicz,  
                       Stanisław Waszczyszyn. 
 
 
Ad.3 
Sprawozdanie Przewodniczącej Barbary Szostak z działalności V kadencji Rady 
Miejskiej w Rzepinie. 
 
Przewodnicząca  Rady przedstawiła sprawozdanie ( załącznik nr 10 ) : 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że Rada Miejska obecnej kadencji odbyła 50 sesji 
zwyczajnych i nadzwyczajnych. 
Podjęła w ciągu kadencji łącznie 199 uchwał. 
Do Rady Miejskiej wpłynęły 24 skargi z czego do 5 skarg podjęto uchwały, 
Reszta została rozpatrzona w trybie administracyjnym, ewentualnie uznana za bezzasadną. 
Plany pracy Rady zatwierdzane corocznie uchwałami zostały do dnia dzisiejszego w pełni 
zrealizowane. 
Przewodnicząca powiedziała, że Rada wypełniła wszystkie zadania wynikające z ustawy  
o samorządzie gminnym oraz ze statutu. 
Pani Szostak poinformowała, że Komisje Rady Miejskiej Pracowały zgodnie z opracowanymi 
planami, oraz z dużym zaangażowaniem radnych. 
Przewodnicząca zaznaczyła, że współpraca z Panem Burmistrzem Andrzejem Skałbą układała 
się bardzo dobrze, zawsze był otwarty i gotowy do rozmów oraz rozwiązywania problemów 
wynikających z pracy Rady. 
Wnioski składane przez Radę Miejską były uwzględniane w miarę możliwości w Budżecie 
Gminy oraz realizowane. 
O osiągnięciach  inwestycyjnych, poinformowała Pani Szostak, opowie Pan Burmistrz. 
Pani Barbara Szostak dodała, że jako przewodnicząca tejże Rady starała się wypełniać swoje 
obowiązki zgodnie ze statutem oraz oczekiwaniami radnych, podsumowując stwierdziła,  
że Rada Miejska V kadencji pracowała sumiennie i konstruktywnie. 
 
Ad.4 
Sprawozdanie Burmistrza Rzepina z działalności w czasie trwania kadencji Rady 
Miejskiej w latach 2006 - 2010. 
 
Pan Burmistrz Andrzej Skałba powiedział, że kadencja 2006- 2010 była bardzo ciekawa  
i pełna wyzwań, minione cztery lata to czas wytężonej pracy . Od początku Burmistrz 
postawił na inwestycję, zmianę wizerunku  miasta i jego estetyki. Pan Burmistrz powiedział, 
że jednak cztery lata  inwestycji i intensywnej pracy nie naprawią wieloletnich zaniedbań. 
Gmina Rzepin przeżywa właśnie ożywienie gospodarcze jest to efekt realizowanej polityki 
lokalnej i wykorzystania szansy jaką przyniosła akcesja do Unii Europejskiej . 
 

 



-4- 
 

Pan Burmistrz powiedział, że lata 2009 i 2010 to lata rekordowych inwestycji, dzięki 
otrzymaniu dofinansowania z Unii Europejskiej na wnioski opiewające na ok.20 mln. zł.  
co stawia gminę Rzepin w czołówce gmin efektywnie korzystających z środków 
zewnętrznych.. 
Wykorzystując środki zewnętrzne, poinformował Burmistrz Skałba, inwestujemy w wiele 
obszarów działalności gminy, dążąc do jej rozwoju. 
Inwestycje obejmują również: 
-termomodernizację placówek oświatowych, 
-budowę kompleksu sportowego- Orlik 2012, 
-modernizację stadionu sportowego.  
Pan Burmistrz powiedział, że największą, priorytetową inwestycją jest budowa sieci 
kanalizacyjnej na starym mieście oraz Starościnie co jest inwestycją  znacznie oddziaływującą 
na poziom życia mieszkańców i przyrody. Otworzy ona możliwość do pozyskania kolejnych 
środków zewnętrznych np. na rewitalizację starej części miasta oraz budowę promenady  
i parku przy rzece Illance. 
Pan Burmistrz Skałba powiedział, że największy sukces mijającej kadencji to projekt 
uregulowania systemu gospodarki ściekowej w aglomeracji Rzepin. Skanalizowanie starego 
miasta to zadanie które udało się rozpocząć w 2009r a w obecnym roku zakończyć tą 
kluczową dla Rzepina inwestycję. 
Rok 2007 i 2008 to przygotowywanie projektów, dokumentów i zdobywanie pozwoleń na 
w/w inwestycję. Wniosek o dofinansowanie został złożony w czerwcu 2008r, a decyzję  
o przyznaniu dofinansowania z Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego 
otrzymaliśmy we wrześniu 2009r. Do czasu położenia kanalizacji nie było możliwe 
rozpoczęcie innych inwestycji w tej części miasta. Projekt skanalizowania Rzepina  został 
poszerzony o położenie sieci również w Starościnie, gdyż tamtejszemu Zespołowi  Szkół 
Leśnych groziły wielotysięczne kary z powodu braku kanalizacji. Mogłoby to prowadzić do 
zamknięcia szkoły, jak ważnej dla naszego regionu. O sukcesie pozyskania dofinansowania  
zdecydowały bardzo dobry wniosek i determinacja w staraniach się o dofinansowanie. 
Sprawność pozyskiwania funduszy unijnych to jedno z najważniejszych   taryf oceny 
samorządowców, gmina Rzepin aktywnie sięga po fundusze unijne niemal od samego 
początku ich uruchomienia począwszy od funduszy przedakcesyjnych. Jednakże dopiero lata 
2009-10 to czas ich pełnego wykorzystania . W czasie obecnej kadencji, powiedział Pan 
Burmistrz, na 20 złożonych wniosków dofinansowanie otrzymało 19.  
Największe inwestycję realizowane z środków zewnętrznych  to obok w/ w:  
 -zagospodarowanie terenów wokół Szkoły Podstawowej w Kowalowie,  
 -zabudowa studni artezyjskiej na ul. Poznańskiej,  
 -rozbudowa skrzyżowania ulic Słubickiej, Mickiewicza, Wojska Polskiego na rondo w ciągu   
  drogi wojewódzkiej 139,               
 -modernizacja oświetlenia ulicznego  w całej gminie. 
W sumie gmina pozyskała pieniądze aż z kilku różnych funduszy unijnych i krajowych, a 
kwota dofinansowania przekracza 7,2 mln. zł. Gołym okiem widać jak nasza gmina rozwija 
się i pięknieje. Dzięki efektywnemu wykorzystaniu funduszy unijnych mogliśmy realizować 
również inwestycje z własnego budżetu.  
W ostatnich latach przy angażowaniu jedynie środków z budżetu gminy zrealizowano 
następujące inwestycje  na łączną kwotę blisko 2 mln  zł.  
- rozbudowa bazy sportowo rekreacyjnej przy ul. Poznańskiej, 
- rozbudowa magistrali wodnej do Starościna,  
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- remont elewacji wraz z remontem pokrycia dachowego na Szkole Podstawowej nr 1  
   w Rzepinie,  
- remont placu przy zbiegu ulic Aleja Wolności, Dworcowa,  
- wykonanie elewacji na budynku po byłej SP nr 2 w Rzepinie. 
W obecnej kadencji realizowano również zadania w celu poprawy bezpieczeństwa 
mieszkańców: 
 - zakup przy udziale środków pomostowych samochodu pożarniczego dla OSP    
   Rzepin, 
 - zgodnie z porozumieniem między Urzędem Gminy Rzepin, a Starostwem  
   Powiatu Słubickiego zakupu  karetki pogotowia,  
 - współfinansowanie zakupu samochodu operacyjnego dla Komisariatu Policji w Rzepinie. 
Roczny budżet gminy Rzepin to ok. 25 mln zł. z czego znaczna część to wydatki na 
inwestycję i oświatę. Mimo tak dużych kwot przeznaczonych na inwestycję gmina Rzepin 
obok  Cybinki ma najniższy poziom zadłużenia w Powiecie Słubickim. Jest to możliwe tylko 
dzięki bardzo efektywnemu pozyskiwaniu pieniędzy z zewnątrz, oraz współpracy z Urzędem 
Marszałkowskim oraz z Zarządem Powiatu. Burmistrz Skałba powiedział, że polityka to gra 
zespołowa i sukcesy można osiągnąć jedynie współpracując. Pomyślna współpraca  
z  Zarządem Województwa Lubuskiego zaowocuje wiosną 2011r. budową drugiej części 
obwodnicy Rzepina od ul. Mickiewicza do ul. Słubickiej. Natomiast współpraca  z Zarządem 
Powiatu Słubickiego budową drogi i ścieżki rowerowej do Starościna. 
Dzięki dotychczasowym staraniom Burmistrz stwierdził, że rozwój gminy zdecydowanie 
wzrasta, a także poziom życia mieszkańców poprawia się. Na pewno nadal trzeba aplikować 
środki unijne, w planach jest złożenie wniosku na następujące inwestycję: 
 - rewitalizacja  starego miasta wraz ze zmianą organizacji ruchu oraz zagospodarowanie 
    terenu przy Ilance, 
 - budowa przedszkola na osiedlu Hanki Sawickiej w Rzepinie, 
 - budowa placu zabaw przy kompleksie sportowym Orlik w Rzepinie, 
 - modernizacja, rozbudowa ujęć wodnych przy ul. Aleja Wolności w Rzepinie, 
 - uzbrojenie rzepińskiej strefy przemysłowej, 
 - wykonanie kanalizacji na terenach wiejskich,  
 - budowa świetlic wiejskich  w Starościnie, Starkowie, Kowalowie. 
Pan Burmistrz powiedział, że cztery lata kadencji to efekt pracy szeregu ludzi, władz 
samorządowych, pracowników urzędu, służb jednostek podległych, pracowników 
interwencyjnych i zatrudnionych w ramach prac społeczno użytecznych 
Wszystkim Burmistrz  serdecznie podziękował . 
Pan Burmistrz podziękował również  Marszałkowi Województwa Lubuskiemu Panu 
Marcinowi Jabłońskiemu, Panu Staroście Andrzejowi Bycce, Zarządowi Powiatu 
Słubickiemu, Radnym Rady Miejskiej na czele z Przewodniczącą,  Dyrektorom podległym 
jednostkom, pracownikom Urzędu Miasta, Sołtysom, Radnym Rady Powiatu za aktywne i 
konstruktywne działanie na rzecz rozwoju Gminy Rzepin. 
 
Ad.5 
Interpelacje, wnioski, zapytania i sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Rady Pani Barbara Szostak odczytała pismo które wpłynęło do Biura Rady 
od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Słubicach dot. analizy oświadczeń majątkowych 
złożonych za ubiegły rok ( załącznik nr 11 ). 
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Ad.6 
Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje, wnioski, zapytania i sprawy różne. 
 
Ad.7 
Podjęcie uchwał w sprawie. 
 
Ad.7.1. 
Zmiany uchwały budżetowej. 
 
Pani Helena Dziemidowicz powiedziała, że jest to krótka uchwała która była analizowana  
na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji dot. przesunięć między działami, rozdziałami  
i paragrafami. Jeżeli chodzi o wydatki działalności OSP to do końca roku tych środków 
nie wystarczy, a w związku z tym że zgodnie z interpretacją wcześniejszą Ministerstwa 
Finansów gmina powinna dołożyć 20% na pomoc materialną dla uczniów więc jeżeli chodzi  
o w/w interpretację przepisów to zgodnie z przepisami oświatowymi nie powinniśmy 
angażować tych 20% na pomoc materialną dla uczniów, w związku z tym jest propozycja aby 
tą kwotę przeznaczyć na działalność Straży Pożarnej w wysokości 13 tyś. zł , natomiast kwotę  
14.640 zł dla Pana Cegłowskiego zajmującego się nadzorem i kontrolą pieców gazowych  
w jednostkach oświatowych. 
Pani Skarbnik poinformowała również, że otrzymała pismo z Lubuskiego Urzędu 
Wojewódzkiego w sprawie środków z dotacji na zadania zlecone z zakresu opieki społecznej 
– 9 tyś. zł. z przeznaczeniem na pokrycie zgłoszonych przez gminę braków na wypłaty 
świadczeń rodzinnych realizowanych na podstawie ustawy o świadczeniach rodzinnych 
i 2,5 tyś. zł z przeznaczeniem na pokrycie zgłoszonych przez gminę braków związanych  
ze sfinansowaniem składki na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające świadczenia 
pielęgnacyjne na podstawie ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanej  
z środków publicznych. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych- jednogłośnie. 
 
Ad.7.2. 
Wyrażenia zgody na bezprzetargowe  wydzierżawienie na okres 5 lat część 
nieruchomości gminnej. 
 
Pan Burmistrz Skałba powiedział, że temat był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
wszystkich komisji. Sprawa dot. działeki na której znajduje się nieruchomość Państwa 
Bębnów. Jest to jak gdyby naprawa uchwały  dot. możliwości  pozwolenia Burmistrzowi  
na bezprzetargowe  wydzierżawienie i przedłużenie dzierżawy na okres 5 lat. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych- jednogłośnie. 
 
Ad.7.3. 
Przejęcia na mienie Gminy Rzepin od osób fizycznych nieruchomości położonej  
na terenie miasta Rzepin. 
 
Pan Burmistrz powiedział, że projekt tej uchwały pozwoli pozyskać od spółki PHU Oaza 
nieruchomość, która będzie służyła na cele zabezpieczenia gminy pod mieszkania socjalne 
i nie tylko. 
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Radny Jarosław Dudzis powiedział, że według niego znaczna większość tych budynków  
nie nadaje się do zamieszkania i prosił na poprzednich spotkaniach by przyprowadzić ludzi 
którzy zgodzą się zamieszkać w lokalach po byłej Oazie. 
 
Radna Jolanta Karaśkiewicz powiedziała, że to nie są mieszkania komunalne, 
te pomieszczenia które tam są spełniają wszelkie warunki na pomieszczenia socjalne 
i tymczasowe. 
 
Radny Andrzej Pych powiedział, że potwierdza iż radny Dudzis mówił o przyprowadzeniu 
osób chętnych do zamieszkania w lokalach po Oazie, ale radny Pych zrezygnował z tego 
pomysłu ponieważ, te mieszkania będą w większej części przeznaczone na mieszkania 
socjalne i niektórym osobom te lokale będą przydzielane z egzekucji, także nie będzie radny 
wywoływał kogoś na środek sali i mówił że dana osoba tam zamieszka, bo nie taka jest 
intencja.. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, jeden głos wstrzymany ( Jarosław Dudzis ) 
 
Ad.8 
Uroczyste zamknięcie sesji- zakończenie V kadencji Rady Miejskiej w Rzepinie. 
 
Przewodnicząca Barbara Szostak wraz z Burmistrzem Andrzejem Skałbą i Sławomirem 
Dudzicem wręczyła dyplomy gratulacyjne dla Radnych, Sołtysów, dla Dyrektorów 
podległych jednostek, jednocześnie życząc sukcesów w pracy zawodowej i życiu prywatnym. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokółowała:                                                  Przewodniczyła: 
 
M. Szewczyńska                                              ( - ) Barbara Szostak 


